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MAIN RESULTS 
 

Researches were continued for a problem of the real estate management of the 
state, municipal and other large-scale proprietors, and the following results were 
achieved: 

– there were defined actual problems for the Russian large-scale fuel corporations 
managing their real estate as a basis facility resource for the corporate development 
at whole. The systematizing was a result of the complex analysis for the corporative 
structural reforms and the property law development during the last decade; 

– a structural scheme for the large-scale corporation real estate management was 
elaborated, including the object forming block with following functions: real estate ob-
ject identification and complex description in terms of technical and technological, 
cost and legal characteristics according to demands of the state, branch and corpo-
rate standards. The results were used for the real estate of the corporation JSC 
“Gasprom” state registration, and also for the JSC social and communal property 
transfer to the state regional and municipal property right; 

– a concept for a valuation of the real estate management efficiency was devel-
oped in the widen form, including a measure of the corporate targets achievement 
and main tasks solving. 

The joint distance teaching laboratory (IPPI – Oxford Brookes University) contin-
ued its work with a new concept for the master program “Real Estate International”, 
certified by the Royal Institution of Chartered Surveyors (RICS). 
 
 

PUBLICATIONS IN 2004 
Published papers 
1. Гребенюк Г.Г., Соловьев М.М. Непрерывное тарифное регулирование для 
формирования желаемого графика нагрузки энергосистемы // Автоматика и те-
лемеханика. 2004. № 5. С. 166-173. 
2. Захарченко В.В., Соловьев М.М. Проблемы и практика управления корпо-
ративной недвижимостью // Управление собственностью. М.: ВШПП, №1, 2004. 
С. 34-48. 
3. Захарченко В.В., Соловьев М.М. Ресурсы недвижимости в корпоративном 
управлении // Газовая промышленность. 2004. № 6. С. 33-36. 
4. Кошкин Л.И., Захарченко В.В., Соловьев М.М. Ресурсный потенциал и 
эффективность корпоративного управления // Менеджмент в России и за рубе-
жом. 2004. № 4. С. 9-15. 
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5. Соловьев М.М. Глава 1 «Основные принципы, стандарты и организация 
оценочной деятельности» и Глава 2 «Методология и методы оценки объектов 
недвижимости» в разделе V «Оценка земельной и иной недвижимости» учебно-
практического пособия «Управление земельными ресурсами» / под ред. д.э.н., 
проф. Л.И. Кошкина. М.: ВШПП 2004. С. 241-279. 
 
Papers in Print 
1. Кошкин Л.И., Соловьев М.М. Управление недвижимым имуществом: эф-
фективность и результативность // Управление собственностью. М.: ВШПП, № 
4, 2004.  
 
Conference abstracts 
1. Завьялов А.А., Захарченко В.В., Соловьев М.М. Управление корпоратив-
ной недвижимостью и развитие обеспечивающей правовой базы / Материалы 
IV Международной конференции «Современные сложные системы управления» 
HTCS`2004, Тверь 2004. С. 284-285. 
0. Grover R., Soloviev M., Zakhartchenko V., Zavyalov А. Development of real 

estate law and corporate mechanisms during the market reforms in Russia / Confer-
ence ERES-2004, Milan, Italy, 2004. 
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